
BR.0002.7.2019.AB 

 

PROTOKÓŁ NR IX / 19 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 30 maja 2019 roku 
 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącej Rady Powiatu Małgorzaty Benc. Początek obrad – 

godzina 12.10.    

 

Obecni: 

 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

Radni nieobecni: 

 

Zbigniew Rok 

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Poseł na Sejm RP Anna Nemś, radny Sejmiku Województwa Śląskiego Rafał Porc, 

przedstawiciele władz samorządowych miast, miast i gmin oraz gmin powiatu 

zawierciańskiego z Prezydentem Miasta Zawiercia Łukaszem Konarskim, przedstawiciele 

powiatowych służb, inspekcji i straży, kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, 

Naczelnicy Wydziałów, Kierownicy Biur i Samodzielnych Referatów Starostwa 

Powiatowego w Zawierciu, przedstawiciele środków masowego przekazu i inni goście, 

zgodnie  z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc. Na podstawie listy 

obecności stwierdziła dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,  

a tym samym prawomocność IX sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego. Powitała radnych, 

Zarząd Powiatu ze Starostą Gabrielem Dorsem oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, 

dziękując im za przybycie.  

 

 

Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag do przekazanego im w materiałach porządku obrad sesji.   

 

W związku z koniecznością dotrzymania terminów dotyczących rozpatrywania skarg 

wpływających do Rady Powiatu, o których został poinformowany skarżący , korzystając z 

inicjatywy uchwałodawczej wynikającej z  §  29 ust. 1 pkt 2  Statutu Powiatu 
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Zawierciańskiego Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc złożyła wniosek  

o rozszerzenie porządku obrad o punkty w brzmieniu: 

 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skarg na Dyrektora Zespołu Szkół im. prof.  

R. Gostkowskiego w Łazach; 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.  

 

 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skarg na Starostę Zawierciańskiego”. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc ustaliła że projekty uchwał, o które 

rozszerzony został porządek obrad sesji, rozpatrywane będą w pkt 21 i 22. Projekty 

wskazanych wyżej uchwał wraz ze stanowiskami Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radni 

otrzymali przed rozpoczęciem sesji. W związku z wprowadzonymi zmianami kolejność 

pozostałych punktów porządku obrad zmienia się odpowiednio.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołów Nr VII/19 z dnia 16 kwietnia 2019 roku i Nr VIII/19 z dnia  

25 kwietnia 2019 roku.  

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji.   

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu 

współpracy powiatu zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  

na 2018 rok”. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stanu bezpieczeństwa publicznego  

i pożarowego na terenie powiatu zawierciańskiego w 2018 roku. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2019 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2019 – 2025. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla 

Dorosłych nr 1 wchodzącej w skład Zespołu Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja  

w Zawierciu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla 

Dorosłych nr 2 wchodzącej w skład Zespołu Szkół im. S. Staszica w Zawierciu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla 

Dorosłych nr 3 wchodzącej w skład Zespołu Szkół im. gen. J. Bema w Zawierciu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla 

Dorosłych nr 4 wchodzącej w skład Zespołu Szkół im. X. Dunikowskiego w Zawierciu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla 

Dorosłych nr 5 wchodzącej w skład Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego  

w Zawierciu. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla 

Dorosłych wchodzącej w skład Zespołu Szkół w Porębie. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla 

Dorosłych wchodzącej w skład Zespołu Szkół im. prof. R. Gostkowskiego w Łazach. 
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16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego w Chruszczobrodzie z Zespołu Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja  

w Zawierciu. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego w Chruszczobrodzie. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół i Placówek im. 

H. Kołłątaja w Zawierciu. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół i Placówek 

Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej 

Powiatu Zawierciańskiego za 2018 rok. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skarg na Dyrektora Zespołu Szkól im. prof.  

R. Gostkowskiego w Łazach. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skarg Starostę Zawierciańskiego. 

23. Sprawozdanie z działalności Zespołu Obsługi Ekonomiczno-Administracyjnej Szkół  

i Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w 2018 roku. 

24. Informacja Przewodniczącej Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

25. Interpelacje i zapytania radnych. 

26. Wolne wnioski. 

 

 

Ad.3.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych do protokołów z poprzednich sesji Rady 

Powiatu, projekty których były wyłożone w Biurze Rady Powiatu, a radni dodatkowo 

otrzymali te dokumenty w formie elektronicznej, w wyniku przeprowadzonych głosowań  

zostały przyjęte następującym stosunkiem głosów: 

 Protokół Nr VII / 19 z dnia 16 kwietnia  2019 roku – jednogłośnie, czyli przy  

21 głosach „za”; 

 Protokół Nr VIII / 19 z dnia 25 kwietnia 2019 roku – jednogłośnie, czyli przy  

22 głosach „za”.  

  

 

Ad.4.) 
 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji przedstawił 

Starosta Gabriel Dors. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył 6 posiedzeń w dniach: 25 kwietnia, 29 kwietnia,  

7 maja, 14 maja, 24 maja i 28 maja br., zajmując się m.in. następującymi sprawami: 

 

 podjął uchwały w sprawach: 

– zmian w budżecie powiatu na 2019 rok i zmian w planie finansowym; 

– zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019 – 2025; 

– powołania komisji konkursowych do przeprowadzenia konkursów na stanowiska: 

dyrektora Zespołu Szkół i Placówek Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej  

w Zawierciu, Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego w Zawierciu oraz 

Zespołu Szkół im. prof. R. Gostkowskiego w Łazach oraz zatwierdził wyniki tych 

konkursów;   
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 w dniu 14 maja br. wszczęto postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na 

realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1733 S na odcinku od 

skrzyżowania z ul. Poniatowskiego w Łazach do skrzyżowania z drogą wojewódzką 790  

w Niegowonicach”. Inwestycja będzie wykonaniu prze współfinansowaniu  przez gminę 

Łazy; 

 

 zawarta została umowa w sprawie zamówienia publicznego przeprowadzonego w trybie 

przetargu nieograniczonego pn.: „Remont drogi powiatowej nr 1757 S Koryczany-Kępie”; 

 

 zawarto również umowy w sprawie zamówienia publicznego przeprowadzonego w trybie 

przetargu nieograniczonego pn.: „Remont drogi powiatowej Irządze – Wilgoszcza” oraz    

„Remont drogi powiatowej  Irządze-Woźniki”.    

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych.   

 

 

Ad.5.) 
 

Przewodnicząc Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu Małgorzata Machura poinformowała, 

że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 28 maja br. jednogłośnie, czyli przy 4 głosach 

„za” wydali pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji „Programu współpracy powiatu zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2018 rok”. 

Zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, nie później niż do  

31 maja każdego roku, organ wykonawczy przedkłada organowi stanowiącemu sprawozdanie                  

z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok poprzedni. 

Sprawozdanie obrazuje sfery aktywności społecznej organizacji pozarządowych w realizacji 

zadań publicznych, wskazując obszary i priorytetowe zakresy współpracy. Wysokość 

środków przeznaczonych na realizację zadań publicznych objętych programem w roku 2018 

ustalona została w wysokości 80.000 zł, w tym 20% tej kwoty przeznaczono na małe granty, 

czyli dofinasowanie zadań publicznych w trybie art. 19a ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, czyli w trybie pozakonkursowym. 

W ramach realizacji programu Zarząd Powiatu ogłosił otwarte konkursy ofert na realizację 

zadań w dwóch obszarach. Pierwszy obszar dotyczył działalności wspomagającej rozwój 

wspólnot i społeczności lokalnych oraz podtrzymywania i upowszechniania tradycji 

narodowej, pielęgnowania polskości oraz rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej  

i kulturowej – na ten cel zabezpieczono kwotę 32.000 zł, w ramach której dofinansowano 

realizację 27 ofert. Drugi obszar dotyczył wspierania i upowszechniania kultury fizycznej 

oraz ochrony i promocji zdrowia – w tym zakresie dofinansowano realizację 7 ofert na kwotę 

31.927 zł. W ramach małych grantów pozakonkursowych przyznano środki na realizację 

zadań publicznych dla czterech organizacji. 

Jak wynika ze sprawozdania wszystkie zadania zaplanowane w programie współpracy na rok 

2018 zostały wykonane, a współpraca z organizacjami samorządowymi przebiegała 

prawidłowo.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 63 / 19 w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu współpracy powiatu zawierciańskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  
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o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 rok, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”. 

 

 

Ad.6.) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc przypomniała, że Rada Powiatu  corocznie 

podejmuje uchwałę w sprawie stanu bezpieczeństwa publicznego i pożarowego na terenie 

powiatu, analizując materiały przekazane przez Komendę Powiatową Policji oraz Komendę 

Powiatową Państwowej Straży Pożarnej. Powyższe informacje zostaną omówione w trakcie 

sesji, gdyż zgodnie z uchwałą powołującą stałe Komisji Rady Powiatu w obecnej kadencji  

i ustalającą zakres ich działania, sprawy dotyczące bezpieczeństwa nie zostały przypisane 

żadnej z nich. W związku z powyższym poprosiła radnych o zabieranie głosu w dyskusji  

i zadawanie pytań do przedstawionych materiałów. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 64 / 19 w sprawie 

stanu bezpieczeństwa publicznego i pożarowego na terenie powiatu zawierciańskiego w 2018 

roku, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

22 głosach „za”. 

 

 

Ad.7.) 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 maja br. jednogłośnie, czyli 

przy 5 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie powiatu na 2019 rok. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 65 / 19 w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2019 rok  w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”. 

 

  

Ad.8.) 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 maja br. jednogłośnie, czyli 

przy 5 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019 – 2023 wraz z autopoprawką Zarządu 

Powiatu. Proponowane zmiany są odzwierciedleniem zmian wprowadzonych do budżetu 

powiatu uchwałą, przyjętą przez Radę Powiatu w poprzednim punkcie porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 66 / 19 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019 – 2025 wraz z autopoprawką 

Zarządu Powiatu, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 22 głosach „za”.    
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Ad.9.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Dariusz Bednarz poinformował, że członkowie Komisji   

na posiedzeniu w dniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie, czyli przy 7 głosach „za” wydali 

pozytywną opinię do projektów uchwał ujętych w pkt 9 – 15 porządku obrad w sprawie 

dostosowania nazw Szkół Policealnych dla Dorosłych do obowiązujących  przepisów prawa 

w tym zakresie.  

Na mocy powyższych uchwał nazwy Szkół Policealnych dla Dorosłych wchodzących  

w skład: Zespołu Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu,  Zespołu Szkół im.  

S. Staszica w Zawierciu, Zespołu Szkół im. gen. J. Bema w Zawierciu, Zespołu Szkół im.  

X. Dunikowskiego w Zawierciu, Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego  

w Zawierciu, Zespołu Szkół w Porębie oraz Zespołu Szkół im. prof. R. Gostkowskiego  

w Łazach zostają dostosowane do obowiązujących od 1 września 2019 roku przepisów 

prawnych, które likwidują podział szkół policealnych na szkoły dla młodzieży i szkoły dla 

dorosłych. W związku z powyższym należy usunąć z nazw szkół wskazanie odbiorców, dla 

których są one przeznaczone i ujednolić numerację. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 67 / 19 w sprawie 

dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla Dorosłych nr 1 wchodzącej w skład Zespołu 

Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja  w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego głosowania 

został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.    

 

 

Ad.10.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 68 / 19 w sprawie 

dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla Dorosłych nr 2 wchodzącej w skład Zespołu 

Szkół im. S. Staszica w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.    

 

 

Ad.11.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 69 / 19 w sprawie 

dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla Dorosłych nr 3 wchodzącej w skład Zespołu 

Szkół im. gen. J. Bema w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.    

 

 

Ad.12.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 70 / 19 w sprawie 

dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla Dorosłych nr 4 wchodzącej w skład Zespołu 

Szkół im. X. Dunikowskiego w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.    

 

 

 

 

 



 7 

Ad.13.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 71 / 19 w sprawie 

dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla Dorosłych nr 5 wchodzącej w skład Powiatowego 

Centrum Kształcenia Zawodowego w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego głosowania 

został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.    

 

 

Ad.14.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 72 / 19 w sprawie 

dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla Dorosłych wchodzącej w skład Zespołu Szkół  

w Porębie, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 21 głosach „za”.    

 

 

Ad.15.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 73 / 19 w sprawie 

dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla Dorosłych wchodzącej w skład Zespołu Szkół im. 

prof. R. Gostkowskiego w Łazach, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.    

 

 

Ad.16.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Dariusz Bednarz poinformował, że członkowie Komisji   

na posiedzeniu w dniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie, czyli przy 7 głosach „za” wydali 

pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie wyłączenia Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego w Chruszczobrodzie z Zespołu Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja  

w Zawierciu.  W związku z podjęciem działań związanych z likwidacją Schroniska 

Młodzieżowego  w Chruszczobrodzie, w pierwszej kolejności należy wyłączyć placówkę  

z Zespołu Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu, w strukturach którego dotychczas 

funkcjonowała. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 74 / 19 w sprawie 

wyłączenia Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Chruszczobrodzie z Zespołu Szkół i 

Placówek im. H. Kołłątaja  w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.    

 

 

Ad.17.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Dariusz Bednarz poinformował, że członkowie Komisji   

na posiedzeniu w dniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie, czyli przy 7 głosach „za” wydali 

pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie likwidacji Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego w Chruszczobrodzie. Rada Powiatu w dniu 28 grudnia 2018 roku podjęła 

uchwałę w sprawie zamiaru likwidacji Szkolnego Schroniska Młodzieżowego  

w Chruszczobrodzie z dniem 30 lipca 2019 roku. Po uzyskaniu pozytywnej opinii Kuratorium 
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Oświaty oraz Związków Zawodowych, zgodnie z obowiązującą w tym zakresie procedurą 

wymagane jest podjęcie przez organ stanowiący uchwały w sprawie likwidacji placówki.  

   

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 75 / 19 w sprawie 

likwidacji Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Chruszczobrodzie, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.    

 

  

Ad.18.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Dariusz Bednarz poinformował, że członkowie Komisji   

na posiedzeniu w dniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie, czyli przy 7 głosach „za” wydali 

pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół i Placówek 

im. H. Kołłątaja w Zawierciu. W związku z likwidacją Szkolnego Schroniska Młodzieżowego 

w Chruszczobrodzie, które wchodziło w  skład Zespołu Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja  

w Zawierciu, należy dostosować nazwę Zespołu Szkół do aktualnej struktury. W związku  

z powyższym od dnia 1 września 2019 roku nazwa szkoły otrzyma brzmienie: „Zespół Szkół 

im. H. Kołłątaja w Zawierciu”.   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 76 / 19 w sprawie 

zmiany nazwy Zespołu Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”.    

  

 

Ad.19.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Dariusz Bednarz poinformował, że członkowie Komisji   

na posiedzeniu w dniu w dniu 23 maja br. jednogłośnie, czyli przy 7 głosach „za” wydali 

pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół i Placówek 

Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu. Zmiana nazwy wiąże się z wyłączeniem  

z Zespołu Szkół na mocy Uchwały Nr XXIV / 281/ 12 Rady Powiatu z dnia 31 maja 2012 

roku Specjalnego Ośrodka Wychowawczego w Zawierciu z siedzibą w Jeziorowicach, która 

pozostawała w bezpośrednim związku z Uchwałą Nr XXIV/ 282/ 12 z dnia 31 maja 2012 

roku w sprawie likwidacji tej placówki. Wobec powyższego  należy dostosować nazwę 

Zespołu Szkół  do aktualnej struktury. Od dnia 1 września 2019 roku nazwa szkoły otrzyma 

brzmienie: „Zespół Szkół Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu” 

. 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 77 / 19 w sprawie 

zmiany nazwy Zespołu Szkół i Placówek Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu, 

w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

22 głosach „za”.    

 

 

Ad.20.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Kozioł poinformowała, że 

członkowie Komisji  na posiedzeniu w dniu 24 maja br. jednogłośnie, czyli przy 6 głosach 

„za” wydali pozytywną opinię do  projektu uchwały w sprawie przyjęcia Oceny Zasobów 

Pomocy Społecznej Powiatu Zawierciańskiego za 2018 rok. 
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Ocena zasobów pomocy społecznej, przygotowywana corocznie na podstawie art. 16 a 

ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej,  jest opracowywana w oparciu  

o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej i jest podstawą do planowania budżetu 

w zakresie polityki społecznej w kolejnym roku. Dokument ten obejmuje osoby i rodziny 

korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich problemów oraz ich rozkład ilościowy. 

Przedstawia również kadrę, współpracę z organizacjami pozarządowymi i nakłady finansowe 

na zadania pomocy społecznej bez względu na podmiot je realizujący. 

We wnioskach końcowych oceny wskazano, iż: 

 na terenie powiatu funkcjonuje za mała liczba rodzin i osób pełniących funkcję rodziny 

zastępczej niezawodowej i zawodowej, co spowodowane jest  brakiem kandydatów do 

pełnienia takich funkcji;  

 funkcjonująca zawodowa rodzina zastępcza pełniąca funkcję pogotowia rodzinnego nie  

w pełni zabezpiecza potrzeby powiatu w zakresie interwencyjnego umieszczenia dzieci  

w pieczy zastępczej; 

 wskazane jest utworzenie specjalistycznej zawodowej rodziny zastępczej dla dzieci 

chorych z orzeczoną niepełnosprawnością; 

 należy w jeszcze większym stopniu promować ideę rodzicielstwa zastępczego. 

W toku dyskusji nad projektem uchwały członkowie Komisji uznali, iż w ramach 

promowania rodzicielstwa zastępczego należałoby rozważyć możliwość zwiększenia 

wynagrodzenia dla osób prowadzących rodzinne domy dziecka ponad minimum, określone  

w ustawie o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Zdaniem Komisji wpłynęłoby to 

na wzrost zainteresowania prowadzeniem tego rodzaju placówki, bardziej przyjaznej dla 

dzieci od innych form pieczy zastępczej.   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 78 / 19 w sprawie 

przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej Powiatu Zawierciańskiego za 2018 rok,  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

22 głosach „za”.    

 

 

Ad.21.) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Dorota Pytlik poinformowała, że 

członkowie Komisji na posiedzeniach w dniach: 11 kwietnia 2019 roku, 27 maja 2019 roku i 

30 maja 2019 roku omawiali skargi zawierające zarzuty w stosunku do Dyrektora Zespołu 

Szkół im. prof. R. Gostkowskiego w Łazach. W toku postępowania wyjaśniającego Komisja 

zapoznała się z treścią skarg i dołączonymi do nich dokumentami oraz uzasadnieniem 

podnoszonych zarzutów, przedstawionym przez skarżącego, a także  z wyjaśnieniami, 

przedłożonymi przez Dyrektora Zespołu Szkół. Na podstawie zgromadzonych dokumentów 

Komisja zajęła następujące stanowiska w sprawie niżej wymienionych skarg: 

1) Skarga dotycząca poświadczenia nieprawdy w związku z potwierdzeniem przekształcenia 

stosunku pracy skarżącego, jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za” została uznana za 

bezzasadną. 

W uzasadnieniu zajętego stanowiska wskazano, że czynności, podjęte przez Dyrektora 

Zespołu Szkół znajdują poparcie w obowiązujących przepisach prawa.   

2) Skarga zawierająca zarzuty dotyczące nieprzestrzegania regulaminu Rady Pedagogicznej  

jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za” została uznana za bezzasadną. 

Komisja nie dopatrzyła się w wykonywaniu obowiązków przez Dyrektora szkoły 

niezgodnych z prawem zachowań w zakresie przechowywania protokołów z posiedzeń 

Rady, fałszowania ich treści poprzez dodawanie uchwał, które nie były przedmiotem 
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obrad lub zmienianie treści podjętych uchwał. Podobne stanowisko Komisja zajęła   

w sprawie zarzutu dotyczącego dodatkowych czynności dla nauczycieli, powoływania 

Komisji i zespołów zadaniowych. Podkreślić należy, iż wskazane w skardze zarzuty były 

przedmiotem kontroli Kuratorium Oświaty Delegatura w Sosnowcu  i Państwowej 

Inspekcji Pracy, które również nie potwierdziły zasadności podnoszonych zarzutów.   

3) Skarga zawierająca zarzuty dotyczące niewywiązania się z obowiązków wynikających  

z decyzji Śląskiego Kuratora Oświaty w sprawie terminów przeprowadzania 

postępowania rekrutacyjnego i postępowania uzupełniającego na rok szkolny 2019/2020, 

jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za” została uznana za bezzasadną. 

W toku postępowania wyjaśniającego ustalono, że skarżący stosownym zarządzeniem 

Dyrektora szkoły został powołany na Przewodniczącego Komisji Rekrutacyjnej.  

W zarządzeniu zostały dokładnie określone zadania Komisji. Zgodnie z rozporządzeniem 

Ministra Edukacji Narodowej z dnia 16 marca 2017 r. w sprawie przeprowadzania 

postępowania rekrutacyjnego oraz postępowania uzupełniającego do publicznych 

przedszkoli, szkół i placówek, dyrektor szkoły nie może wchodzić w skład Komisji 

Rekrutacyjnej. Jego zadaniem jest rozpatrywanie ewentualnych odwołań. Obowiązki 

spoczywające na dyrektorze szkoły, określone w decyzji Kuratora Oświaty, zostały 

podane do publicznej wiadomości na oficjalnej stronie internatowej szkoły – zakładka 

strefa kandydata jako rozszerzenia określone dla poszczególnych klas pierwszych. 

4) Skarga  zawierająca zarzuty niezgodnego z prawem postępowania dyrektora Zespołu 

Szkół, naruszającego przepisy Kodeksu pracy, jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za” 

została uznana za bezzasadną. 

W uzasadnieniu zajętego stanowiska wskazano, że Komisja nie dopatrzyła się  

w działaniach dyrektora szkoły zachowania sprzecznego z prawem, stąd zdecydowała  

o bezzasadności skargi. Niemniej jednak wskazać należy, iż właściwą drogą do 

dochodzenia przez skarżącego roszczeń wynikających z przedstawianych przez niego  

w treści skargi twierdzeń jest skierowanie sprawy na drogę postępowania sądowego do 

sądu pracy lub do Państwowej Inspekcji Pracy jako instytucji powołanej do 

egzekwowania przepisów prawa pracy.    

5) Skarga dotycząca zarzutów związanych z zasadami wewnątrzszkolnego oceniania,  

a szczególnie nieprawidłowości przy wystawianiu ocen śródrocznych i rocznych winny 

zostać przekazane do Kuratorium Oświaty w Katowicach celem rozpatrzenia w ramach 

nadzoru pedagogicznego.  Stanowisko w tej kwestii zostało przyjęte jednogłośnie, czyli 

przy 4 głosach „za”. 

6) Skarga dotycząca zarzutów w zakresie zlecenia członkom Komisji Rekrutacyjnej 

opracowania regulaminu rekrutacji na rok szkolny 2019/2020, jednogłośnie, czyli przy  

4 głosach „za” została uznana za bezzasadną. 

W uzasadnieniu zajętego stanowiska Komisja wskazała, że dyrektor szkoły jako 

kierownik placówki – zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa –   jest 

odpowiedzialny za jej prawidłowe funkcjonowanie, co nie oznacza jednak, że wszystkie 

spoczywające na nim obowiązki z tego tytułu musi wykonywać osobiście. Dyrektor jako 

bezpośredni przełożony zatrudnionych w szkole pracowników, w ramach podległości 

służbowej ma prawo do wydawania poleceń im służbowych i do zlecania zadań do 

wykonania. 

7) Skarga, dotycząca wprowadzania skreśleń do protokołu z posiedzenia Rady 

Pedagogicznej, jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za” została uznana za bezzasadną. 

W uzasadnieniu zajętego stanowiska Komisja stwierdziła, że wskazane przez skarżącego 

zarzuty nie znalazły potwierdzenia w przedłożonych dokumentach. Jednocześnie Komisja 

zwróciła uwagę, zarzuty dotyczące naruszania zasad Kodeksu pracy, co – zdaniem 

skarżącego – miało miejsce w opisanych w skardze działaniach dyrektora szkoły, 
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wykraczają poza kompetencje Rady Powiatu Zawierciańskiego i winny zostać skierowane 

do instytucji, do właściwości których należy zajmowanie stanowisk i rozstrzyganie w tym 

zakresie.   

8) Skarga  zarzucająca dyrektorowi szkoły utrudnianie skarżącemu w miesiącu czerwcu 

2018 roku skorzystanie z przysługującego mu urlopu wypoczynkowego, co może 

skutkować analogicznym zachowaniem w roku bieżącym, jednogłośnie, czyli przy  

4 głosach „za” została uznana za bezzasadną. 

Z ustaleń Komisji  wynika, że zgodnie z art. 64 Karty Nauczyciela, nauczyciel ma prawo 

do nieprzerwanego, co najmniej 4 – tygodniowego, urlopu wypoczynkowego. Na 

podstawie ust. 2 cytowanego wyżej przepisu dyrektor może zobowiązać nauczyciela do 

wykonania w czasie ferii następujących czynności: przeprowadzania egzaminów, prac 

związanych z zakończeniem roku szkolnego i przygotowaniem nowego roku szkolnego, 

opracowywania szkolnego zestawu programów oraz uczestniczenia w doskonaleniu 

zawodowym w określonej formie, które nie mogą łącznie zająć nauczycielowi więcej niż 

7 dni. Dyrektor szkoły nie ma jednak obowiązku informowania na piśmie nauczycieli,  

w których dniach te czynności będą wykonywane. Wydaje się jednak, że w oparciu  

o zasady współpracy, które winny obowiązywać w każdej placówce, zasadne jest 

wzajemne informowanie się stron o podejmowanych w tym zakresie decyzjach czy 

planach, co pozwoli na właściwe zorganizowanie pracy szkoły z zachowaniem praw 

przysługujących pracownikom. 

9) Kolejna skarga zawierała zarzuty w zakresie wydawania zarządzeń niezgodnych  

z przepisami Prawa oświatowego, zobowiązujących nauczycieli do upowszechniania praw 

dziecka i praw ucznia na zajęciach lekcyjnych do dnia 31 maja br.  

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja uznała, że Rada 

Powiatu Zawierciańskiego nie jest organem właściwym do rozstrzygania  

w przedmiotowej sprawie. Skargę należy przekazać do Kuratorium Oświaty  

w Katowicach do rozpoznania w ramach sprawowanego nadzoru pedagogicznego. 

Stanowisko w tej kwestii zostało przyjęte jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za”. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 79 / 19 w sprawie   

skarg na Dyrektora Zespołu Szkół im. prof. R. Gostkowskiego w Łazach, został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.    

 

  

Ad.22.) 
 

Przewodnicząca Komisji Dorota Pytlik poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji na posiedzeniu w dniu na posiedzeniu w dniach 27 maja 2019 roku i 30 maja 2019 

roku rozpatrywała skargi na Starostę Zawierciańskiego w związku z zajmowanymi przez 

niego stanowiskami wobec licznych skarg, które w każdym przypadku zawierały zarzuty pod 

adresem Dyrektora Zespołu Szkół im. prof. R. Gostkowskiego w Łazach. Komisja zapoznała 

się z treścią skarg wraz z dołączonymi do nich dokumentami. Przeanalizowano również 

wyjaśnienia Starosty, złożone na wniosek Komisji w toku postępowania wyjaśniającego. Na 

podstawie posiadanych dokumentów Komisja zajęła następujące stanowiska  w sprawie niżej 

wymienionych skarg: 

1) Skarga, w której skarżący kwestionował sposób rozpatrzenia przez Starostę zarzutów, 

przedstawiony w piśmie Nr ORI.1511.20.2018.MR ORI.KW-209/19 z dnia 27.02.2019 

roku, jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za” została uznana za bezzasadną. 

Wskazanym wyżej pismem przekazano skarżącemu informacje o sposobie załatwienia 

składanych przez niego skarg.  Nadmienić należy, iż część zawartych w skargach 
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zarzutów było tak sformułowanych, że nie pozostawiały wątpliwości co do przekazania 

ich organom właściwym do ich rozpatrzenia, o czym równocześnie poinformowano 

skarżącego. Organy te nie przekazywały Staroście informacji o sposobie rozpatrzenia tych 

skarg. Wobec zarzutów nie przekazanych do rozpatrzenia innym organom, nie dopatrzono 

się przesłanek, które powodowałyby, że skargi winny zostać uznane za zasadne. 

Argumenty, przemawiające za przyjętą oceną zarzutów, zostały szczegółowo 

przedstawione stronie skarżącej w uzasadnieniu zajętego w sprawie stanowiska. Nie ma 

zatem podstaw do uznania, że. występują okoliczności uzasadniające powtórzenie 

czynności wyjaśniających. Zdaniem Komisji uwagi do stanowiska w sprawie skarg winny 

zostać wniesione przez skarżącego do organu, który skargi rozpatrywał.   

2) Skarga dotycząca braku reakcji Starosty na zarzuty, zawarte w kierowanych do niego 

skargach z dnia: 19 grudnia 2018 roku, 21 grudnia 2018 roku, 28grudnia 2018 roku  

i 7 stycznia 2019 roku, pomimo ich potwierdzenia przez organ sprawujący nadzór 

pedagogiczny, jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za” została uznana za bezzasadną. 

W toku postępowania wyjaśniającego ustalono, że ze względu na zakres zarzutów 

zawartych w skargach dotyczących zasad wewnątrzszkolnego oceniania, naruszeń prawa 

oświatowego i statutu szkoły, Starosta uznał, że nie jest organem właściwym do ich 

rozpatrzenia, w związku z czym, zgodnie z art. 231 kodeksu postępowania 

administracyjnego, pismem z dnia 9.01.2019 roku zdecydował o ich przekazaniu do 

Kuratorium Oświaty w Katowicach celem rozpatrzenia zgodnie z posiadanymi 

kompetencjami, jednocześnie informując o tym skarżącego. Wypełniając delegację 

wynikającą z ww. przepisu Starosta wskazał podmiot zobowiązany do zajęcia stanowiska 

w sprawie przedstawionych zarzutów. Podmiot ten nie informował Starosty o sposobie 

rozpatrzenia skarg.   

3) Skarga zawierająca zarzut braku odpowiedzi na skargę z dnia 21 stycznia 2019 roku, 

jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za” została uznana za bezzasadną. 

Pismem z dnia 1.02.2019 roku skarżący został poinformowany o przekazaniu skargi 

zawierającej zarzuty dotyczące łamania praw oświatowego i regulaminu Rady 

Pedagogicznej Zespołu Szkół do Kuratorium Oświaty w Katowicach w trybie art. 231 

kodeksu postępowania administracyjnego celem rozpatrzenia zgodnie z właściwością.   

4) Skarga zawierająca zarzut braku informacji o sposobie rozpatrzenia skargi z dnia  

28 stycznia 2019 roku, dotyczącej bezprawnego podejmowania uchwał i łamania 

regulaminu Rady Pedagogicznej Zespołu Szkół  jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za” 

została uznana za bezzasadną. 

Zarzut ten nie znalazł potwierdzenia w przekazanych Komisji dokumentach, z których 

wynika, że pismem z dnia 1.02.2019 roku, wskazanym już w pkt 3 niniejszego 

stanowiska, skarga została przekazana do Kuratorium Oświaty w Katowicach, o czym 

skarżący został poinformowany. Do udzielenia informacji o sposobie rozpatrzenia skargi 

zobowiązany jest organ, uznany za właściwy do jej rozpoznania.    

5) Skarga, w której skarżący kwestionował prawidłowość postępowania dotyczącego 

wniosku o odwołanie dyrektora Zespołu Szkół im. prof. . R. Gostkowskiego w Łazach, 

jednogłośnie, czyli przy 4 głosach „za” została uznana za bezzasadną. 

Z zebranej w toku postępowania wyjaśniającego dokumentacji wynika, że do wniosku  

o odwołanie dyrektora Zespołu Szkół wnioskodawcy nie dołączyli dokumentów 

uzasadniających wniosek, w związku z czym wszczęcie postępowania wyjaśniającego,  

o którym mowa w art. 72 ust. 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku Prawo oświatowe jest 

niemożliwe wobec braku uzasadnienia podjętej przez Radę Pedagogiczną uchwały.  

W dokumentacji z posiedzenia Rady Pedagogicznej, przekazanej pismem z dnia 

13.05.2019 roku, stwierdzono brak jakichkolwiek motywów przedmiotowego wniosku. 

Protokół z posiedzenia Rady Pedagogicznej nie zawiera treści umożlwiających 
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rozpoznanie stanu faktycznego, stanowiącego podstawę wnioskowania o odwołanie 

dyrektora. Nie dołączono również żadnych innych dokumentów, będących przedmiotem 

analizy członków Rady w zakresie wniosku o odwołanie dyrektora szkoły. W związku  

z powyższym nie ma podstaw, aby organ prowadzący zastosował art. 66 ustawy Prawo 

oświatowe, wskazujący przesłanki odwołania nauczyciela ze stanowiska kierowniczego  

w szkole lub placówce. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IX / 80 / 19 w sprawie   

skarg na Starostę Zawierciańskiego, został poddana pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 22 głosach „za”.   

 

W czasie trwania głosowania skarżący zgłosił chęć zabrania głosu, jednak Przewodnicząca 

Rady Powiatu Małgorzata Benc nie wyraziła na to zgody. 

 

 

Ad.23.) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że sprawozdanie  

z działalności Zespołu Obsługi Ekonomiczno – Administracyjnej Szkół  i Placówek 

Oświatowo – Wychowawczych  jest corocznie przedkładane Radzie Powiatu na podstawie  

§ 8 statutu jednostki.  Wobec braku uwag ze strony radnych do sprawozdania z działalności 

Zespołu w 2018 roku (załącznik nr 1 do protokołu) stwierdziła, że sprawozdanie zostało 

przyjęte.  

  

 

Ad.24.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc przedstawiła informację o pracy między 

sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

 w dniu 29 kwietnia br. grupa mieszkańców Gminy Żarnowiec przekazała do wiadomości 

Przewodniczącej Rady Powiatu petycję w sprawie przeprowadzenia remontu drogi  

Nr 1751S na odcinku Wola Libertowska – Kleszczowa. Adresatem petycji był Starota 

Zawierciański; 

 również w dniu 29 kwietnia Rada Powiatu Gliwickiego przekazała uchwałę w sprawie 

przyjęcia apelu do Rządu RP o podjęcie skutecznych działań wpływających na poprawę 

jakości powietrza w Polsce.  Uchwałę w powyższej sprawie przekazała również Rada 

Miejska Wodzisława Śląskiego, Rada Gminy Wyry oraz Rada Gminy Zbrosławice; 

 w dniu 13 maja br. Szpital Powiatowy w Zawierciu przekazał stanowisko ws. wystąpienia 

Stanisława Dąbrowy  dotyczącego aktualnej sytuacji finansowej Szpitala Powiatowego 

w Zawierciu. Swoją opinię w powyższej sprawie radny przedstawił na poprzedniej sesji 

Rady Powiatu w dniu 25 kwietnia br. w punkcie wolne wnioski; 

 w dniu 14 maja br. Powiatowy Zarządu Dróg w Zawierciu przekazał informacje odnośnie 

harmonogramu  prac związanych z naprawą nawierzchni dróg po okresie zimowym. 

Wniosek w tej sprawie wystosowała Komisja Budżetu i Infrastruktury Technicznej na 

posiedzeniu w miesiącu kwietniu br.  

 z inicjatywy Przewodniczącej Rady Powiatu w dniu 21 maja br. w Starostwie 

Powiatowym w Zawierciu odbyło się szkolenie dla pracowników placówek opiekuńczo – 

wychowawczych i instytucji prowadzonych przez powiat zawierciański, realizujących 

zadania z zakresu instytucjonalnej pieczy zastępczej. Temat szkolenia: „Dopalacze  
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i środki psychoaktywne jako źródło zagrożenia wychowanków pieczy zastępczej”. 

Aktualną sytuacje w placówkach opiekuńczo – wychowawczych przedstawiła Jolanta 

Rowecka – Dyrektor Ośrodka Pomocy Dziecku i Rodzinie w Górze Włodowskiej.               

W zakresie działań edukacyjnych wykład przeprowadzili pracownicy Powiatowej Stacji 

Sanitarno – Epidemiologicznej w Zawierciu. Wykład na temat „Dopalacze  i substancje  

psychoaktywne – mechanizmy  uzależnień i sposoby leczenia” poprowadziła Małgorzata 

Polecińska – psycholog, specjalista psychoterapii uzależnień. Funkcjonariusze Komendy 

Powiatowej Policji w Zawierciu przedstawili diagnozę problemu w powiecie 

zawierciańskim, a przedstawiciele Wydziału Prewencji Komendy Wojewódzkiej Policji  

w Katowicach na konkretnych przykładach omówili w jaki sposób zidentyfikować 

dopalacze i środki psychoaktywne oraz jakie zachowania powinny zaniepokoić 

wychowawców.  Celem szkolenia było opracowanie procedur postępowania wobec 

wychowanków pieczy zastępczej w sytuacjach rodzących podejrzenie o posiadanie lub 

zażycie  środków psychoaktywnych. Było to pierwsze spotkanie z zaplanowanego cyklu 

spotkań poświęconego tej tematyce; 

 w dniu 24 maja br. z Kancelarii Prezesa Rady Ministrów wpłynęło pismo informujące  

o przekazaniu stanowiska Rady w sprawie obwodnicy Zawiercia i Poręby do Ministra 

Infrastruktury;   

 w dniu 28 maja br. Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej Andrzej Duda przekazał 

wszystkim radnym życzenia z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego; 

 w dniu 29 maja br. Kuratorium Oświaty w Katowicach przekazało zgodnie z właściwością 

wynikającą z art. 231 kodeksu postępowania administracyjnego anonimowe pismo 

tegorocznych absolwentów I Liceum Ogólnokształcącego im. S. Żeromskiego  

w Zawierciu  dotyczące działań i decyzji dyrekcji w związku z zakończeniem roku 

szkolnego i przeprowadzeniem egzaminów maturalnych. 

 

 

Ad.25.) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że: 

 

 w dniu 7 maja br. Szpital Powiatowy w Zawierciu przekazał stanowisko w sprawie 

interpelacji radnego Jarosław Kleszczewskiego, która dotyczyła zagadnień związanych  

z zarządzaniem placówką i wdrażanych rozwiązań organizacyjnych.   

 w dniu 21 maja br. radny Karol Hadrych złożył interpelację dotyczącą remontu drogi 

przy ul. Myśliwskiej w Porębie.  

Z treścią złożonych interpelacji i udzielonych odpowiedzi  można  zapoznać się w Biuletynie 

Informacji Publicznej – zakładka Rada Powiatu oraz na stronie internetowej Starostwa – 

zakładka powiat. Informacje te są również umieszczane na tablicy ogłoszeń przy Biurze Rady 

Powiatu przez 30 dni od dnia udzielenia odpowiedzi. 

  

 

Ad.26.) 
 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja chciałbym ponowić swoją interpelację, to znaczy chciałbym uzyskać ponownie 

odpowiedź, gdyż ta odpowiedź, która padła ze strony pana Dyrektora, jest niepełna  

i lakoniczna. Myślę, że to jest takie lekceważące wobec całej Rady, nie tylko wobec mnie. 

Pytałem o to, jakie podjęto działania usprawniające  podjęto w związku z wydarzeniami,  
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jakie miały miejsce w Szpitalnym Oddziale Ratunkowym w Zawierciu. Natomiast odpowiedź 

brzmi, że przedstawiono to na nadzwyczajnej sesji, na której informacji na temat poprawy 

jakości pracy SOR-u nie było. Więc bardzo bym prosił, aby na te interpelacje jednak pan 

Dyrektor się wysilił i odpowiedział. Uważam, że byłoby dobrze, aby czasem też bywał na 

Radzie Powiatu, na sesjach lub na Komisjach,  bo na nich w ogóle się nikt nie pojawia.  

Myślę, że mamy szereg pytań, a w międzyczasie, w dalszym ciągu mam szereg skarg od 

pacjentów na funkcjonowanie SOR oraz na zaopatrywanie osób, które się zgłaszają  

z problemami okulistycznym. Uważam, że ten temat powinien być poruszany na Komisji,  ale 

tam –  niestety –  pan Dyrektor nie bywa, tak jak i na sesjach i bardzo bym prosił panią 

Przewodniczącą w ramach wolnych wniosków, aby pani Przewodnicząca spowodowała, aby 

Dyrektor podległej nam i nadzorowanej przez powiat i służby pana Starosty jednostki, jaką 

jest Szpital Powiatowy,  jednak był i odnosił się w jakiś sposób rzeczowy i kompetentny, bo 

to świadczy tylko o nim”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Już uprzedzając to zgłoszenie i tę uwagę pana radnego zwróciliśmy się do pana Dyrektora  

 prośbą, aby pan Dyrektor lub osoba przez niego wyznaczona i kompetentna do udzielenia 

odpowiedzi, uczestniczyła w obradach Komisji, jak również w obradach sesji. Będziemy 

informować i wysyłać zaproszenia. Oczywiście ponowimy prośbę, aby rozszerzono 

odpowiedź na pana  interpelacje. 

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja bardzo przepraszam za nieprzekazanie jednej, bardzo ważnej  informacji w sprawozdaniu 

z działalności Zarządu (za wcześnie sobie odwróciłem kartkę).  Chcę powiadomić państwa, że 

Zarząd Powiatu przyjął raport o stanie powiatu zawierciańskiego za 2018 rok, który został 

przekazany do Biura Rady i zostanie opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Być 

może też dlatego zapomniałem, że to jest pierwszy raport o stanie powiatu.  Dziękuję  

i przepraszam”.    

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Raport został państwu przesłany e-mailem. Nie był to raport w wersji PDF, dlatego nie do 

każdego z państwa dociera dość obszerna korespondencja z Biura Rady i w związku  

z powyższym dokument ten został wysłany jako plik tekstowy. Mam nadzieję, że każdy  

z państwa odebrał  raport w formie papierowej, który w dniu dzisiejszym był rozdawany 

przez pracowników Biura Rady Powiatu. Proszę o bardzo o zapoznanie się z raportem, 

będziemy omawiać go na najbliższej sesji czerwcowej”. 

 

Radny Sejmiku Województwa Śląskiego Rafał Porc (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Chciałbym serdecznie podziękować samorządowi powiatowemu, reprezentowanemu przez 

Zarząd i pana Starostę, Gminy Łazy, Radzie Miejskiej w Łazach,  która wczoraj podjęła 

decyzję o współfinansowaniu inwestycji, panu Burmistrzowi Gminy Łazy, jak również 

wojewodzie Śląskiemu za to, że wspólnie i w porozumieniu udało nam się dokończyć ten plan 

i realizowana  będzie inwestycja przebudowa drogi powiatowej Łazy –  Niegowonice  

z udziałem środków Wojewody, samorządu powiatowego i samorządów gminnych. Z tego, co 

przekazał Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg termin otwarcia ofert jest wyznaczony na 4 
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czerwca, tak że miejmy nadzieję, że te oferty zmieszczą w kwocie, którą samorządy 

dysponują na realizację tej inwestycji i wszystko przebiegnie sprawnie.  Ja ze swej strony 

chciałbym jeszcze dodać, że jesteśmy po rozstrzygnięciu przetargu, jeżeli chodzi o drogi 

wojewódzkie. Będą realizowane budowy dwóch zatok autobusowych miejscowości 

Fugasówka na kwotę ponad pół  miliona złotych. trwa procedura przetargowa na drodze 791 

czyli przebudowa dróg od Kolonii Poczesna do drogi nr 78. Będę państwa informował o tym, 

jeśli będziemy znać szczegóły. Dziękuję bardzo”. 

  

 

Ad.27.) 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc zamknęła 

obrady IX sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.    

  
Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 13.15. 

 

  

Protokół sporządziła:          Przewodnicząca Rady Powiatu   

   /-/ Anna Bryła                       /-/ Małgorzata Benc  


